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EMLÉKEZTETŐ 

a VDSZ elnöksége 2019. január 31-én, Budapesten, a VDSZ székházában megtartott 

üléséről  

 

 

Jelen vannak: jelenléti ív szerint. 

Székely Tamás megnyitja az elnökségi ülést. Megállapítja, hogy a jelenléti ív alapján az 

Elnökség határozatképes. 

Köszöntötte Vass Lászlót, aki Marek Mária helyett vesz részt az ülésen, megfigyelői státuszban. 

 

Hitelesítők: Pad Ferenc, Sánta József 

Az emlékeztető vezetését dr. Horváth-Lénárt Szilvia végzi. 

Az Elnökség üléséről hanganyag készül, vitás kérdések esetén a hanganyag az emlékeztető 

vezetőjénél vagy a Titkárságon elérhető. 

 

Székely Tamás felsorolja a napirendi pontokat.  

 

Az Elnökségi ülés napirendi pontjai:  

1. Javaslat a VDSZ 2019. évben esedékes 5 évet értékelő-, programalkotó- és választói 
küldöttértekezletének előkészítésére.  

2. Beszámoló a VDSZ 2018. évi költségvetésének végrehajtásáról.  
3. Javaslat a VDSZ gazdálkodásának fő irányaira, a 2019. évi költségvetésének elveire. 
4. Javaslat a VDSZ 2019. évi sport és szabadidős programjaira.  
5. Javaslat a VDSZ 2019. évi nemzetközi munkatervére. 
6. Összefoglaló a demonstrációkról és a további akciókról. 
7. Különfélék. Tagfelvétel. 
 
Székely Tamás kérte az elnökségi tagokat, hogy a 7. napirendi pontot mindenképp várják 
meg, ugyanis szavazást kell lefolytatni. 
A napirendi pontokat az Elnökség egyhangúlag elfogadta. 
 
1. Javaslat a VDSZ 2019. évben esedékes 5 évet értékelő-, programalkotó- és választói 

küldöttértekezletének előkészítésére.  
A) A Magyar Szakszervezeti Szövetség kongresszusa.  
Székely Tamás elmondta, hogy februárban a MASZSZ alapszabálya szerint tisztújító 
kongresszus lesz. Az elnökségi tagokat, valamint a felügyelő bizottság tagjait is választják. Az 
ügyvezető elnökség, valamint az Elnökség többször is tárgyalt a kérdésről. A jelenlegi 
összetétel: 1 fő alelnök, 4 fő elnökségi tag, 1 fő felügyelőbizottsági tag. A kongresszusban 11 
fő küldöttel rendelkezik a VDSZ. 
Jövő héten lesz Szövetségi Tanács ülés. 
Egy dolog maradt kérdéses, ez a jelöltállítás. Ebben szintén dönteni kell most. 
A jelenlegi elnökségi tagsági felállás valószínűleg változni fog. Az ipari SZÁT-on belül 3 helyre 
pályázunk. Ragaszkodunk a minimum 3 főhöz. Kiss Béla mellett egy-egy főt kellene jelölni a 
vegyipari és a gyógyszeripari szakágból. A felügyelőbizottsági tagsághoz szintén ragaszkodunk. 
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A felügyelőbizottsági tagsági posztot eddig Varga Gyula töltötte be, és ezt vállalja a 
továbbiakban is. 
A MASZSZ alapszabálya alapján az elnökség összetételében figyelembe kell venni, a nemet és 
a kort is. Javasolja, hogy a 2 szakág által jelölt elnökségi tag nő legyen. 
Az, hogy a választott tisztségviselői poszt kapcsán hogyan alakul a VDSZ helyzete, még 
kérdéses, most még nem látható. Székely Tamás jelölését az elnöki vagy az alelnöki posztra 
mindenképp meg kell tenni. Az, hogy a kongresszuson mi lesz, az már más kérdés. Fontos 
kijelenteni, hogy Székely Tamásnak a VDSZ a fő feladata, stratégiailag és hosszútávon is.  
 
Kérdések, hozzászólások: 
- Margittai Péter: a gyógyszeripar Tóth Évát jelöli elnökségi tagnak. 
- Eördöghné Pataki Irén: a vegyipari szakág Szabóné Fréh Zsuzsát jelöli. 
 
Határozati Javaslat: 
A fentiek alapján a Magyar Szakszervezeti Szövetség tisztújító kongresszusán Varga Gyula 
FB tag jelöltként, Kiss Béla, Tóth Éva és Szabóné Fréh Zsuzsa elnökségi tag jelöltként, Székely 
Tamás elnöki és alelnöki jelöltként indul a VDSZ részéről. Aki ezzel egyetért, kézfeltartással 
jelezze. 
Az Elnökség a javaslatot egyhangúlag elfogadta. 
 
B) A VDSZ 2019-es tisztújító küldöttértekezlete 
Székely Tamás: Az idei év küldöttértekezlete egy fontos időszakban kerül megrendezésre. Az 
elmúlt 10 évről tudunk beszámolni, a rengeteg munkáról, és beszélünk arról, hogy milyen 
üzeneteket fogalmazunk meg a jövőben. Minden más közösségi programot úgy kell 
szerveznünk, hogy figyelembe vegyük a küldöttértekezlet elsőbbségét, össze kell hangolni a 
programokat a határozatképesség miatt. 
Kiss Béla:  
- Fontos, hogy komoly együttműködést várnak a szakág vezetőitől és az alapszervezetektől. 
- Vissza kell küldeni az adatlapokon, határidőn belül a taglétszámot, hogy ez alapján a 
küldöttek létszámát meghatározhassuk. 
- A bizottságokba várjuk a delegáltakat. 
- Kérdéses még, hogy kell-e alapszabályt módosítani. Mindenesetre az alapszabály módosító 
bizottságba is kell delegálni, fel kell tölteni a létszámot. 
- Legkésőbb október 10-ig meg kell szervezni a szakági kongresszusokat. 
- A balatonszemesi tagozati képzéseken célszerű lebonyolítani a tagozati tárgyalásokat is. 
- A szeptemberi elnökségi ülésen tárgyalásra kerülnek a szükséges dokumentumok, a 
jelöltállítás módja. 
- Október 20-ig legkésőbb minden dokumentumot szeretnének megküldeni a küldötteknek. 
- A küldöttértekezlet időpontjára 2 javaslat van: november 7-8., vagy november 14-15.  
- Az elnökségi tagok nem automatikusan küldöttek. A szakágazatokban 200 fő tag után 1 
küldött vehet részt a küldöttértekezleten.  
 
Kérdések, hozzászólások: 
- Margittai Péter: A küldöttértekezlet időpontja szempontjából nem probléma a mandátumok 
lejártának ideje? 
- Székely Tamás: A gumiipari szakág helyzete problémás. 
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- Tihanyi Endre: kellene egy frissítést végrehajtani a tagozatoknál. Melyik szakág kit javasol. 
Adják meg a neveket, és erről legyen egy lista. 
- Székely Tamás: a szállás szempontjából is fontos a küldöttek személye. A szakágazati 
kongresszusok időpontjait is meg kell határozni. Ezeket Balatonszemesen is meg lehetne 
tartani. 
Megnéztük a nyilvántartást, és konkrét lejárati időpont nincs bejelentve a törvényszék felé. 
Azt javasolja, hogy november 14-15-e legyen a küldöttértekezlet időpontja. 
 
Határozati javaslat: 
Aki egyetért azzal, hogy 2019. november 14-15-én legyen a VDSZ tisztújító 
küldöttértekezlete, valamint az imént felvázolt menetrenddel, kézfeltartással jelezze.  
Az Elnökség a javaslatot egyhangúlag elfogadta. 
 
 
2. Beszámoló a VDSZ 2018. évi költségvetésének végrehajtásáról.  
Székely Tamás: Tavaly két fontos beruházásról és annak finanszírozásáról volt döntés. Emellett 
értékesítettük a miskolctapolcai ingatlant. 
- A beruházások, felújítások (tető, napelem) lezárultak, átadásra kerültek.  
- A folyó költségvetés egyenlege pozitív lett. 
A) Bevételi oldal: 
- A tagdíjaknál pozitív változás volt, növekedés. Jó bértárgyalási időszak volt a tavalyi. 
- Vállalkozási tevékenység: Az Erzsébet programnak köszönhetően 28 millió forint bevétel 
realizálódott Balatonszemesen. Ez szolgáltatási kötelezettséggel is járt (program, étkezés). 
Ezzel együtt is pozitív mérleget mutat az Erzsébet program. Van még maradvány ebből a 
finanszírozásból az idei évre. Bizonytalan a program jövője. 
A balatonvilágosi üdülő igénybevétele szezonális időszakban pozitív trendet mutat. 
A Székház rendezvényterme esetén visszaesés tapasztalható. Csak nagyobb szervezetek 
hozzák ide rendezvényeiket. Több marketingtevékenységet kell folytatni a teremkiadás 
kapcsán. 
Az irodabérlések kapcsán elmondható, hogy 2-3 iroda üres most. Ezek kiadása folyamatban 
van.  
A bevétel összege: 72 millió forint. 
- Egyéb bevétel: Az EU által finanszírozott utazásokra vonatkozó pályázatok (utazási 
visszatérítés) és az ÁPB költségtámogatása. Ez utóbbinál a 2017-es utazások térítése jelenik 
meg. 
Az összes bevétel 2018-ban 260 millió forint volt. 
B) Kiadási oldal: 
- A teljes bérköltség 83 millió forint volt. Szakértői és egyéb díjak. 
- Közüzemi díjak: elindult a villamosenergia ára felfelé. A fogyasztás sem kiszámítható az 
időjárás miatt.  
-Tárgyi eszközös: a balatonszemesi üdülő tévéállományát teljesen lecserélték. A Richter 
felajánlásának köszönhetően egyéb eszközöket is tudtak venni (babaágy) 
- Karbantartás: 5 millió forint 
- Üzemeltetési költség: magas 
- Vizsgálati díjak: plusz 5 milliós eltérés. 
- Hirdetés és propaganda: demonstrációs eszközök, egészségnap eszközeinek költsége.  
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- Oktatás: ennek 2 része van. Oktatói költségek (külsős előadók) és az étkezés, illetve annak 
adóvonzata. 
- Postadíjak: a Vegyipari Dolgozó megjelenését úgy időzítettük, hogy az elnökségi ülésről el 
lehessen személyesen vinni. A postaköltségek rendkívül megnőttek, és így sokat lehet 
spórolni. Nagy könnyítés, ha elvinnék személyesen az újságot.  
Az összkiadás 2018-ban: 236 millió forint.  
Pozitívan zárul a folyó költségvetés. 
 
Kérdések, hozzászólások: 
- Sas László 
- Szabóné Fréh Zsuzsa 
- Gasztonyi Balázs 
- Sánta József 
 
Határozati javaslat: 
Aki egyetért a VDSZ 2018. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló beszámolóval, 
kézfeltartással jelezze. 
Az Elnökség a beszámolót egyhangúlag elfogadta. 
 
 
3. Javaslat a VDSZ gazdálkodásának fő irányaira, a 2019. évi költségvetésének elveire. 
Székely Tamás elmondta, hogy tudatosan nem készítettek ebben a témában anyagot.  
A VDSZ munkavállalói számára az ügyvezető elnökség 8%-os béremelést javasolt az 
Elnökségnek. 
Fontos az üdülési díjak meghatározása. Az alapanyag árak nőttek, a munkaerő hiánya is nagy 
probléma. 
Olyan volumenű beruházást, ami tavaly volt, 2019-ben nem terveznek. Nem szükséges és nem 
is látja esélyét, anyagi forrás nincs rá. Kisseb szükséges átalakítások lehetnek. 
 
Kérdések, hozzászólások: 
- Tóth Éva (PKDSZ): igény van a szemesi üdülők és a Székház szállásának fejlesztésére. A 
Székház szobáiba javasolja a televíziók lecserélését. 
- Tóth Éva (Chinoin): A nőtagozat kezdeményezése volt a szemesi üdülő felújítása, fejlesztése, 
otthonosabbá tétele. Februárra összeállítja a konkrét terveket (falfestés, ágynemű csere, 
fogasok felszerelése stb.) Az ő testülete ehhez anyagilag hozzá fog járulni. Áprilisban, egy 
hétvégén, lemennének Szemesre és társadalmi munkában elvégeznék ezeket a munkákat. 
- Ledács-Kiss Miklós: Legyen opció arra, hogy alacsonyabb árfekvést alakítsunk arra az esetre, 
ha valaki saját törölközőt, ágyneműt vinne. 
- Székely Tamás: kivitelezhetetlen, kezelhetetlen. 
- Ledács-Kiss Miklós: a Székházban lévő lakrész mennyire van kihasználva? 
- Székely Tamás: hullámzó. 
- Ferenci Imréné: Várható a szakszervezeti üdülők kihasználtságának emelkedése. Ismét kéri 
az elnökségi tagokat, hogy anyagilag járuljanak hozzá a szemesi üdülő fejlesztéséhez. 
- Ledács-Kiss Miklós: Fontolják meg, hogy 1-1 szobát összenyissanak. Ki lehessen adni külön és 
egybe is. 
- Székely Tamás: Ezt próbálták korábban, nem kivitelezhető. 
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- Kiss Béla: mindhárom ingatlan esetében meg kell csinálni, az érintésvédelmi felülvizsgálatot. 
A Székházban és Szemesen is ki kell cserélni a dugaljakat. Az üdülési árak kapcsán elmondta, 
hogy takarító, csak 200 ezer forint feletti fizetésért vállal munkát. Az étkezési ár növekedés 
várhatóan 5% lesz. Ez volt a szolgáltató ajánlata. Februárban el kell fogadni az üdülési árakat 
2019-re. A Telenortól lesz némi bevétel a területhasználat után. Az egészségügyi 
sugárzásmérést el kell végezni. Lift felülvizsgálat is volt. 
- Tóth Éva (Chinoin): Legyen olyan árajánlat is, amelynek keretében olyan ételt kapnak a tagok, 
mint az Erzsébet programosok. 
- Székely Tamás: Igazodni fogunk az Erzsébet programos menühöz, de az drágább lesz. 
- Horváth Sándor: Tervezik-e a hátrányos helyzetű gyerekek üdültetését? 
- Kiss Béla: nem tervezzük és nem támogatjuk, mert nem volt együttműködés. 
- Horváth Sándor: Ő egyedül is hoz 15-20 gyereket, és támogatná is a táboroztatást.   
 
 
4. Javaslat a VDSZ 2019. évi sport és szabadidős programjaira. Előadó: Kiss Béla 
- Még hiányos a sportnaptár. 
- Galambos Márton emléktúra rendben van. 
- Október 12-én lesz az nagyszülők- unokák túra. 
- A sakk idén nincs betervezve. 
- Egészségnap: szeptember 7-én lesz, az Egis sportpályáján, a Keresztúri úton. 
- Kispályás foci: május közepén lesz. A pontos időpont még egyeztetés alatt. 
- A Richter horgászverseny június második felében lesz (22-én vagy 29-én). Helyszín: 
Dunavarsány, Moby Dick 
- Teke: egyeztetés alatt. 
 
Határozati javaslat: 
Aki elfogadja a VDSZ 2019-es sport és szabadidős programjára vonatkozó javaslatot, 
kézfeltartással jelezze. 
Az Elnökség a javaslatot egyhangúlag elfogadta. 
 
 
5. Javaslat a VDSZ 2019. évi nemzetközi munkatervére. Előadó: Székely Tamás 
A napokban fog eldőlni a 2019. évi Vegyipari és Gyógyszeripari Világkonferencia helyszíne. Mi 
ezt megpályáztuk. A költségeket a nemzetközi szövetség fogja finanszírozni. 
- Március 19. és 21. között a német vegyész szakszervezet szakértői jönnek tagtoborzó képzést 
tartani. Márciusban fogják az elméleti ismereteket átadni, ősszel pedig gyakorlati képzés lesz.  
- Az európai és a világszervezet 1-1 képviselője meghívást kap a novemberi 
küldöttértekezletre.  
 
Kérdések, hozzászólások: 
- Horváth Sándor: munkavédelmi képzést igényelhetnek-e a VDSZ-től? 
- Ferenci Imréné: európai üzemi tanács választások 
- Eördöghné Pataki Irén: szeretné, ha ezeken a nemzetközi konferenciákon a szakmák 
képviselői is részt vehetnének. 
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Határozati javaslat: 
Aki az idei év nemzetközi munkatervét elfogadja, kézfeltartással jelezze. 
Az Elnökség a javaslatot egyhangúlag elfogadta. 
 
 
6. Összefoglaló a demonstrációkról és a további akciókról. 
Székely Tamás elmondta, hogy az elmúlt 3 hónapban több demonstráció is volt. Ebben a VDSZ 
tagjai is részt vettek. Ez azonban kifulladt. 
Sok helyen a munkáltatók meg akarnak állapodni a 400 óráról. A munkahelyeken kell 
megoldani ezt a 400 órás kérdést. Magunkra maradtunk. 
A Gumiipari Szakszervezeti Szövetség megállapodást kötött a Mi Hazánk Mozgalommal. A 
Gumiipari Szakszervezet Szövetség néhány tagszervezet vezetője a VDSZ-hez fordult. Emiatt a 
VDSZ Elnöke levelet fogalmazott meg az érintett igazgatóknak, amelyben leszögezte, hogy a 
VDSZ-nek semmilyen köze nincs a MI Hazánk Mozgalom tevékenységéhez. A német vezetők 
zokon vették a Mozgalom szélsőséges megnyilvánulásait. És nem összeegyeztethető a 
tevékenységük azzal sem, hogy nagyon sok helyen sok a roma munkavállaló, aki egyben 
tagjaink is. Ezek a munkavállalók a Mozgalom célkeresztjében állnak. 
 
Kérdések, hozzászólások: 
- Gasztonyi Balázs: kezelhetetlen lett a mozgósítás a munkahelyeket a demonstrációk politikai 
vetülete miatt. 
- Margittai Péter: az alapszabály szerint pártsemlegesek vagyunk. Szerinte egy ilyen 
megállapodás alapszabály ellenes.  
- Ferenci Imréné 
- Ledács-Kiss Miklós 
- Tóth Éva (PKDSZ) 
- Kiss Béla: Beszámolt az OSZD munkájáról. 
- Szatmári Attila 
- Eördöghné Pataki Irén 
- Tihanyi Endre 
- Margittai Péter  
- Sas László 
- Szabóné Fréh Zsuzsa 
- Székely Tamás 
- Tóth Éva (Chinoin): beszámolt a bértárgyalásokról 
- Tóth Éva (PKDSZ): beszámolt a bértárgyalásokról 
- Ferenci Imréné: beszámolt a bértárgyalásokról 
- Székely Tamás: Javasolunk egy forgatókönyvet demonstráció szervezéshez, illetve sztrájk 
szervezéséhez. (aláírásgyűjtő ív, sztrájkszabályzat, menetrend stb) 
 
 
7. Különfélék. Tagfelvétel. 
A) Székely Tamás elmondta, hogy a Gáz- és Olajszállítók Egység Szakszervezete felvételét kérte 
a VDSZ tagszervezetei közé. A Földgázszállító Zrt-nél működő szakszervezet. 600 fős cég. 
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Határozati javaslat: 
Aki egyetért azzal, hogy a Gáz- és Olajszállítók Egység Szakszervezetét felvegyük a VDSZ 
tagszervezeti közé, kérem kézfeltartással jelezze. 
Az Elnökség a javaslattal egyhangúlag egyetértett. 
Ennek alapján az Elnökség meghozza az 1/2019. évi Elnökségi Határozatát, mely értelmében 
a Magyar Vegyipari, Energiaipari és Rokon Szakmákban Dolgozók Szakszervezeti 
Szövetségének elnöksége az Alapszabály 6.2 pontja alapján hozzájárul, hogy a Gáz- és 
Olajszállítók Egység Szakszervezet – mely egyben tagja a Gázipari Szakszervezeti 
Szövetségnek – a VDSZ tagszervezeteihez csatlakozzon.  
Január 1-ei hatállyal a szervezet a VDSZ tagjává vált. 
 
B) Margittai Péter kérdezte, hogy mi legyen a sorsa azoknak a tagszervezeteknek, akik nem 
szívesen maradnának tagjai a Radics Gábor vezette Gumiipari Szakszervezeti Szövetségnek. 
Székely Tamás elmondta, hogy a Palma szakszervezet kilépett a Gumiipari szervezetből és 
átlépett a Rokon Szakmákba, úgy ahogy Horváth Sándorék is megtették.  
 

 

Az emlékeztetőt összeállította: dr. Horváth-Lénárt Szilvia 

 

Hitelesítők: 

 

 

---------------------------------------------------- ---------------------------------------------------- 
Pad Ferenc  Sánta József 

  
 

 

Javaslat Ellene Tartózkodott Elfogadás 

A fentiek alapján a Magyar Szakszervezeti 
Szövetség tisztújító kongresszusán Varga 
Gyula FB tag jelöltként, Kiss Béla, Tóth Éva és 
Szabóné Fréh Zsuzsa elnökségi tag 
jelöltként, Székely Tamás elnöki és alelnöki 
jelöltként indul a VDSZ részéről. Aki ezzel 
egyetért, kézfeltartással jelezze. 
 

  egyhangúlag 

Aki egyetért azzal, hogy 2019. november 14-
15-én legyen a VDSZ tisztújító 
küldöttértekezlete, valamint az imént 
felvázolt menetrenddel, kézfeltartással 
jelezze.  
 

  egyhangúlag 

Aki egyetért a VDSZ 2018. évi 
költségvetésének végrehajtásáról szóló 
beszámolóval, kézfeltartással jelezze. 
 

  egyhangúlag 
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Aki elfogadja a VDSZ 2019-es sport és 
szabadidős programjára vonatkozó 
javaslatot, kézfeltartással jelezze. 
 

  egyhangúlag 

Aki az idei év nemzetközi munkatervét 
elfogadja, kézfeltartással jelezze. 
 

  egyhangúlag 

Aki egyetért azzal, hogy a Gáz- és 
Olajszállítók Egység Szakszervezetét 
felvegyük a VDSZ tagszervezeti közé, kérem 
kézfeltartással jelezze. 
 

  egyhangúlag 

    

 


